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NÁVOD NA UMÍSTĚNÍ A ÚDRŽBU KRMÍTKA FINCH

Finch v  překladu znamená pěnkava resp 
pěnkavovitý pták. A právě pěnkava, zvonek či dlask 
se mohou stát ozdobou vašeho nového krmítka 
FINCH. Společně s mnoha jinými druhy ptáků, kteří 
zejména v  mrazivém počasí uvítají stálý přísun 
potravy. Ptáci a lidé odedávna patřili k  sobě, tak 
jako naši předci obdivujeme jejich schopnost létat a 
na jaře se těšíme z jejich zpěvu. Na zahradách jsou 
ptáci vítanými pomocníky při hubení hmyzích 
škůdců. Díky přikrmování se můžeme těšit z blízké 
přítomnosti našich opeřených přátel a současně jim  
pomáháme přežít náročné zimní období.

UMÍSTĚNÍ KRMÍTKA

Krmítko FINCH můžeme umístit třemi způsoby – a to 
zavěšením, připevněním na zábradlí nebo 
umístěním na tyč do prostoru. Krmítko Finch můžete 
zavěsit například na strom, zde je ovšem nutné 
zvážit nebezpečí napadení predátory (např. kočka či 
kuna). Pokud však bude krmítko volně umístěno do 
prostoru, nebezpečí napadení se



značně sníží. Umístění krmítka by mělo být alespoň 
1,5 metru nad zemí. 

V  případě, že krmítko nepoužijete jako závěsné, 
ponechte upevněnou stříšku pomocí šňůrky a 
brzdičky. 

Obecně krmítko umisťujeme do přehledné a klidné 
části zahrady, kde nefouká silný vítr, s přirozenými 
úkryty jako jsou stromy a keře, které by nicméně 
neměly být blíže než 2 metry, aby se v nich nemohli 
schovávat zmínění predátoři.

Doporučujeme upevnit krmítko na zábradlí 
stahovací páskou o velikosti 29 cm x 3,5 mm. 



ČÍM KRMIT

Krmíme především tučnými semeny obilovin, 
zejména slunečnicí, možno i lnem, prosem, 
pohankou nebo jádry vlašských a lískových ořechů. 
Ptákům můžete nabídnout i ovesné vločky, neslané 
pečivo nebo i strouhanou mrkev, popř. čerstvé, na 
kousky nakrájené maso.

Pod krmítko je možné pohodit jablka, na kterých si 
rádi pochutnají kosi. Vedle krmítka zase můžete 
zavěsit hovězí lůj nebo kupované lojové koule.

Směs krmiva nasypeme do středního, průhledného 
dílu krmítka po zvednutí stříšky.

Objem nádobky na krmivo 1,3 l.

TIP!!: Pokud si na ptáčky vzpomenete už na podzim 
a při procházkách budete sbírat plody šípků,



jeřabin, bezu černého, hlohu, rakytníku, břečťanu, 
svídy, semena bodláků, sušená jablka nebo 
švestky, připravíte v zimě opravdovou ptačí hostinu, 
na kterou se sletí ptáci z celého okolí.

ČÍM NEKRMIT

Potrava předkládaná do krmítka musí být 
především kvalitní a nezkažená. Nikdy nedáváme 
zbytky od stolu, cukroví, těstoviny, uzené výrobky, 
slané a kořeněné jídlo. Čerstvé pečivo je pro ptáky 
naprosto nevhodné a způsobuje ptákům zažívací 
problémy. Vepřové sádlo je také nevhodné, ptáci jej 
těžce tráví, na rozdíl od hovězího loje.

ÚDRŽBA

Krmítko je třeba pravidelně čistit. Odstraňujeme 
vyloupaná semena a slupky, zbytky trusu a 
nespotřebované potravy. Při pozorování ptáků 
zjevně nemocných (malátnost, abnormální kožní 
útvary např. v okolí očí a zobáku, mokré peří aj.), 
přestaneme na čas krmit, krmítko vydesinfikujeme a 
necháme důkladně vyschnout, abychom předešli 
šíření původců onemocnění.



KDO CHCE CO?

Strakapoudi– nejraději konzumují lůj nebo tukovou 
směs
Pěnkavy, zvonci, strnadi, dlaskové, vrabci a kosi – 
semena plevelů a obilovin, olejnatá semena

Sýkory (koňadra, modřinka, babka, uhelníček, 
parukářka), brhlík, šoupálek– olejná semena,
lůj, tuková směs

Kosi a kvíčaly– plody nejrůznějších bobulovin, jablka

Červenka – strouhanka, drobná semínka, tuková 
směs, popř. mouční červi.

KDY KRMIT

S  přikrmováním začínáme v  průběhu pozdního 
podzimu, ideálně začátkem listopadu. V přírodě je 
ještě relativně dostatek potravy, ptáci netrpí 
nedostatkem potravy a na vaše krmítko si zaletí pro 
zpestření jídelníčku. Až udeří silné mrazy a napadne 
sníh, už o krmítku budou vědět a poletí na jisto.



Krmivo podáváme pravidelně, za mrazů nebo 
vysoké sněhové pokrývky je dobré dávky zvyšovat. 
Krmení je vhodné ukončit s  nástupem teplého 
počasí, chceme-li přece jen přikrmovat i během jara 
a léta, musíme zvýšeně dbát na čistotu krmítka, 
abychom v  teplém počasí předešli snadnému 
přenosu nemocí. V  případě zjištění přítomnosti 
nemocných ptáků krmení okamžitě ukončíme! 

Krmítko Finch doporučuje Česká společnost 
ornitologická , www.birdlife.cz
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